
3روزنامه اخبار صنعت  سه شنبه 11 خرداد 1400     شماره  1664 اقتصاد
مدير پروژه معادن خمرود:

با کمک شرکت هاي 
دانش بنيان، دومين معدن 

مکانيزه کشور را به بهره برداري 
مي رسانيم

نشست کارگزاران پروژه معادن خمرود 
با نماينده مجلس شوراي اسلامي شهرستان 
عمومي  روابط  گزارش  شد.به  برگزار  زرند 
مهندس صديقي فر،  نشست  اين  در  زيسکو، 
ويدئو  طريق  از  زيسکو،  شرکت  قائم مقام 
اجرايي  کار  مراحل  از  گزارشي  کنفرانس، 
پروژه  مدير  ادامه،  کرد.در  ارائه  پروژه  در 
پيشرو  مشکلات  بيان  با  خمرود،  معادن 
ايجاد  تحريم ها  علت  به  که  چالش هايي  و 
انجام شده  برنامه ريزي هاي  شده گفت: طبق 
شرکت هاي  همکاري  با  زيسکو،  شرکت  در 
کشور  مکانيزه  معدن  دومين  دانش بنيان، 
ضيائيان  برسانيم.مهندس  بهره برداري  به  را 
با کمک حق تعالي،  آينده  در  به يقين  افزود: 
شاهد مکانيزه شدن معدن يک و دو خمرود 

خواهيم بود.
زرند  فولاد  شرکت  کرد:  تصريح  وي 
ايرانيان با نگاه به توانمندي داخلي، در اين 
که  است  برداشته  بزرگي  قدم هاي  زمينه، 
به زودي ثمره اعتماد به متخصصان داخلي در 

پروژه معادن خمرود به ثمر خواهد نشست.
شوراي  مجلس  در  زرند  مردم  نماينده 
گفت:  نشست  اين  پايان  در  هم  اسلامي، 
و  کمي  گزارشي  مي تواند  معدن  مديريت 
را  مجموعه  اين  فعاليت  ماه  سه  از  کيفي 
تهيه کرده و براي ارائه در کميسيون صنايع 
و معادن و کميسيون اقتصادي مجلس ارسال 

کند.
اين  ارائه  با  افزود:  شريعتي  عفت 
و  مشکلات  از  قانون گذار  مراجع  گزارش ها، 
شده  مطلع  زغال سنگ  معادن  پيشرفت هاي 
منطقه  معادن  مشکلات  کاهش  براي  و 
چاره انديشي  خمرود  معدن  خصوص  به 

مي کنند.

مديرعامل شرکت معدني و صنعتي چادرملو:

حضور در انتخابات تکليف 
ملي، ميهني و ديني است

صنعتي  و  معدني  شرکت  مديرعامل 
چادرملو در گفت و گو با ما، با حائز اهميت 
رو  پيش  انتخابات  در  کردن حضور  توصيف 
در تحکيم نظام اسلامي افزود : حضور پرشور 
در انتخابات که نمادي از مردم سالاري ديني 
مثبت  نقش  و  پويايي  دهنده  نشان  است، 

آحاد جامعه در سرنوشت کشور است .
همچنين  زاده  تقي  ناصر  مهندس 
کارگران  و  کارکنان  مشارکت  بر  تاکيد  با 
در  چادرملو  صنعتي  و  معدني  شرکت 
که  آنچه  افزود:  جمهوري  رياست  انتخابات 
مورد اهميت است حضور در انتخابات است 
حال هر فرد مختار است به نامزد مورد نظر 
سوال  اين  به  پاسخ  در  .وي  دهد  راي  خود 
که آيا چادرملو از نامزد خاصي حمايت مي 
کند تاکيد کرد: وظيفه ما حفظ سنگر توليد 
و صنعت براي توسعه و عمران کشور است، 
سوي  از  شده  تائيد  نامزدهاي  از  هريک  لذا 
شوراي نگهبان که قطعاً صلاحيت لازم براي 
را  جمهوري  رياست  جايگاه  در  کشور  اداره 
اين  و  هستند  احترام  قابل  ما  براي  دارند 
نامزد  به  ديدگاه و نگرش اشخاص است که 
مورد نظر خود راي دهند . اما وظيفه جمعي 
ما تلاش براي به گردش در آوردن چرخ هاي 
در  و  است  اقتصاد  به  بخشي  رونق  و  توليد 
اين راه تابع سياستهاي کلان نظام و فرامين 
رهبر معظم انقلاب هستيم و خود را درگير 
جناح بندي هايي سياسي نمي کنيم ، بنابر 
را  کشو  امور  اداره  که  صالحي  فرد  هر  اين 
بر عهده بگيرد، بي ترديد با تمام توان براي 
خدمتگزار  همچنان  نظام،  آرمانهاي  تحقق 

خواهيم بود . 

با کاهش تعداد مسافران؛

قيمت بليت پرواز ترکيه 
ارزان شد

کشوري  هواپيمايي  سازمان  سخنگوي 
ترکيه  به  ايران  مبدا  از  سفر  اينکه  بيان  با 
نبود  دليل  به  گفتک  است،  يافته  کاهش 
انجام  گرفته اند،  مجوز  که  پروازهاي  مسافر 
نمي شوند.محمد ذيبخش با اشاره به کاهش 
مسافر به مقصد ترکيه اظهار داشت: علي رغم 
مجازي  فضاي  در  که  نادرستي  اطلاعات 
يافته  کاهش  ترکيه  به  سفر  شده،  منتشر 
مسافر  کاهش  دليل  به  داد:  ادامه  است.وي 
که  پروازي  مجوزهاي  از  بسياري  ايران  از 
شده،  داده  ترکيه  و  داخلي  ايرلاين هاي  به 

عملياتي نمي شوند.
کشوري  هواپيمايي  سازمان  سخنگوي 
تاکيد کرد: طبق جدول مجوزهاي پروازي و 
پروازهاي عملياتي، در هفته سوم ارديبهشت 
ماه در حالي که طبق درخواست شرکت هاي 
ترکيه  به  پرواز  مجوز   72 ترک،  هواپيمايي 
شد.  عملياتي  پرواز   38 فقط  اما  شد  صادر 
براي  شده  صادر  مجوز   80 از  همچنين 
پرواز   35 داخلي  هواپيمايي  شرکت هاي 
در  همچنين  داد:  ادامه  شد.ذيبخش  انجام 
 80 که  حالي  در  ماه  ارديبهشت  آخر  هفته 
داخلي  به شرکت هاي  ترکيه  به  پرواز  محوز 
و  شد  انجام  پرواز   39 فقط  بود  شده  داده 
شرکت هاي  براي  که  پروازي  مجوز   72 از 
مورد   47 بود،  صادر شده  ترکيه  هواپيمايي 
به پرواز عملياتي رسيد.وي با تاکيد بر اينکه 
ايران  پروازهاي  درصدي  صد  چند  افزايش 
نبود  دليل  به  ندارد، گفت:  ترکيه صحت  به 
کنسل  ترکيه  به  برنامه اي  پروازهاي  مسافر 
هواپيمايي  سازمان  مي شود.سخنگوي 
کشوري تاکيد کرد: کاهش تقاضاي سفر به 
ترکيه باعث کاهش قيمت بليت هواپيما در 

اين مسير شده است.

افزايش 8درصدي مصرف 
محصولات فولادي در کشور

در  فولادي  محصولات  مصرف  ميزان 
مدت  به  نسبت   1400 فروردين  طي  کشور 

مشابه سال گذشته، 8 درصد افزايش يافت.
اعلام  ايران  فولاد  توليدکنندگان  انجمن 
و  ميليون  يک  امسال،  ماه  نخستين  در  کرد: 
521 هزار تن انواع محصولات فولادي )تيرآهن، 
ميلگرد، ناوداني، نبشي، انواع ورق و غيره( در 
کشور مصرف شد. اين رقم در مدت مشابه سال 

گذشته، يک ميليون و 410 هزار تن بود.
امسال،  فروردين  ماه  طي  همچنين 
فولادي  شمش  تن  هزار   239 و  ميليون   2
)اسلب، بيلت و بلوم( در کشور مصرف شد که 
در مقايسه با ميزان مصرف مدت مشابه سال 
گذشته )2 ميليون و 101 هزار تن(، حاکي از 

رشد 7 درصدي است.
طي  نيز  اسفنجي  آهن  مصرف  ميزان 
نخستين ماه 1400 با 13 درصد افزايش، به 
2 ميليون و 956 هزار تن رسيد. اين رقم در 
و 606  ميليون  مدت مشابه سال گذشته، 2 

هزار تن بود.

همکاري 122 توليد کننده 
داخلي با مترو تهران در ساخت 

تجهيزات
مديرعامل شرکت راه آهن شهري تهران 
و حومه اعلام کرد: اين شرکت در دو سال اخير 
ضمن  داخل«،  »ساخت  کارگروه  تشکيل  با 
داخلي،  کننده  توليد  تاييد 122  و  شناسايي 
آن ها را به تامين تجهيزات و تاسيسات شبکه 

راه آهن ريلي پايتخت ترغيب کرد.
و حومه،  تهران  آهن شهري  راه  شرکت 
علي امام در آستانه افتتاح دو ايستگاه باقرخان 
توجهي  قابل  افزود: بخش  آزمايش  و شهرک 
از تجهيزات اين دو ايستگاه از طريق توليدات 

سازنده هاي داخلي تامين شده است.
به  تامين  اهميت  به  توجه  با  وي گفت: 
 65 تا  که  مترو  شبکه  ويژه  تجهيزات  موقع 
درصد هزينه هاي احداث هر کيلومتر از خطوط 
را شامل مي شود، استفاده از توان صنعتگران 
در  مترو  تجهيزات  بومي سازي  و  داخلي 
سال هاي اخير مورد توجه جدي قرار گرفت. 
در اين راستا با تشکيل کميته »ساخت داخل« 
تامين  و  سازندگان  آنلاين  سامانه  ايجاد  و 
کنندگان مورد تاييد شرکت مترو، اين بخش 
از توليدکنندگان داخلي را شناسايي شدند و 
آنها را به حضور در عرصه تجهيز ايستگاه ها و 

خطوط ترغيب کرديم.  
وي با اشاره به اينکه در اوج تحريم هاي 
پايتخت  مترو  شبکه  توسعه  روند  اقتصادي 
متوقف نشد، گفت: در اين رابطه تجهيزات ويژه 
مورد نياز شبکه مترو با کارکرد سنگين شامل 
پله برقي، آسانسور، فن تهويه، رکتيفاير، باتري، 
الکتروموتور ضد حريق، اتوماسيون پست هاي 
خروج،  و  ورود  گيت هاي  قوي،  فشار  برق 
کراس  و  سوزن  تهويه،  مه پاش  سيستم هاي 
بچينگ،  سيستم هاي  سايلنسر،  دمپر،  اوور، 
شارژر، اينورتر، سرکابل و مفصل، يو پي اس، 
قوي جي آي  فشار  برق  تجهيزات پست هاي 
اس، سيستم مديريت تجهيزات ايستگاه و… 

از طريق سازندگان داخلي تامين شد.
حومه  و  تهران  مترو  شرکت  مديرعامل 
خاطرنشان کرد: اوج تلاش هاي صورت گرفته 
در زمينه بهره مندي از توان تامين کنندگان 
و  اخير، طراحي  ايراني در دوره  و صنعتگران 
توليد يک رام قطار ملي مترو طي 18 ماه و با 
عمق داخلي سازي 85 درصد بود که اواخر سال 
گذشته به ثمر نشست و بار ديگر ثابت کرد که 
با تکيه بر ظرفيت متخصصان بومي، مي توان در 

بسياري از صنايع پيچيده خودکفا شد.
ناوگان مترو تهران و حومه در هفت خط 
و حدود 140 ايستگاه فعال است و توسعه اين 

ناوگان در خطوط 6 و 7 در حال انجام است.

 مرغ با قيمت مصوب 
عرضه مي شود

نايب رئيس کانون انجمن صنفي مرغداران 
گوشتي گفت: مرغداران مرغ هايشان را با نرخ 
مصوب عرضه مي کنند اما اينکه همين مرغ 
ها با قيمت مصوب به دست مردم نمي رسد 
نشان دهنده اين است که در مسير کشتارگاه تا 
واحدهاي صنفي قطعا تخلف و سودجويي رخ 
مي دهد.حبيب اسدالله نژاد در پاسخ به اينکه 
چرا قيمت مرغ همچنان رو به افزايش است، 
گفت: در حال حاضر مرغداران مرغ هايشان را با 
قيمت مصوب يعني 17هزار و 100 تومان درب 
کشتارگاه تحويل مي دهند و اين موضوع براي 
ما نيز جاي سوال دارد که در کشتارگاه و بعد از 
آن چه اتفاقي مي افتد که قيمت مرغ افزايش 
مي يابد؟وي ادامه داد: البته ممکن است برخي 
با  خود  توافقات  به  توجه  با  ها  مرغداري  از 
کشتارگاه ها 500 تومان به قيمت مرغ اضافه 
کنند ولي اين مقدار هم باعث گراني مرغ نمي 
شود.نايب رئيس کانون انجمن صنفي مرغداران 
براي  بازار  در  مرغ  نبايد  کرد:  اضافه  گوشتي 
مصرف کنندگان بيش از نرخ مصوب 24هزار 
و 900 تومان عرضه شود. اگر در جايي بيش 
از نرخ مصوب مرغ فروخته مي شود مصداق 
بارز گرانفروشي است و لازم است دستگاه هاي 

نظارتي برخوردهاي لازم را انجام دهند.
هاي  نظارت  بايستي  اينکه  بيان  با  وي 
صنفي  واحدهاي  تا  کشتارگاه  از  بيشتري 
فروش مرغ صورت بگيرد، گفت: قيمت تمام 
شده فعلي مرغ بيشتر از قيمت مصوب است، 
يافته  افزايش  توليد  هاي  مولفه  هزينه  زيرا 
است.  اما توليدکنندگان شرايط را تحمل کرده 
اند و با وجود ضرر و زيان، مرغ هايشان را با 
همان قيمت مصوب وارد بازار مي کنند. اينکه 
همين مرغ با قيمت مصوب به دست مردم نمي 
رسد نشان مي دهد که در مسير کشتارگاه تا 
واحدهاي صنفي قطعا تخلف و سودجويي رخ 

مي دهد.

اخبار اخبار

مبارزه  ستاد  و  بازرگاني  اتاق  مجلس،  صمت،  وزارت  اگرچه 
سامانه  مجدد  اتصال  براي  قضائيه  قوه  با  زيادي  مکاتبات  قاچاق  با 
جامع تجارت انجام داده اند، اما هيچ کدام از اين نامه نگاري ها به ثمر 

ننشسته است.
بازرگاني  کارت هاي  از  استفاده  شيوع  گذشته  سال هاي  طي 
موسوم به يکسال مصرف توسط افراد سودجو، به بستري براي وقوع 
بود.  شده  تبديل  مالياتي  فرار  و  کالا  قاچاق  نظير  اقتصادي  مفاسد 
و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  قانون   6 ماده   3 بند  دليل، طبق  به همين 
»سامانه  راه اندازي  با  تا  شد  موظف  دولت   ،1392 سال  مصوب  ارز 
در  را  اصلاحات لازم  اعتباري«،  رتبه بندي  و  اعتبارسنجي  يکپارچه 
راستاي ساماندهي فرآيند صدور و تمديد کارت هاي بازرگاني انجام 

دهد.
سرانجام پس از 7 سال انتظار در تاريخ يک مرداد 1399، اين 
سامانه توسط وزارت صمت تکميل و مورد بهره برداري قرار گرفت و با 
وجود اينکه سال گذشته با رايزني ميان وزارت صمت و مرکز فناوري 
قوه قضائيه، وب سرويس استعلام احراز عدم ورشکستگي به تقصير 
يا تقلب و نداشتن محکوميت مؤثر کيفري در سامانه جامع تجارت 
از گذشت  اما پس  مهيا شد و در اختيار وزارت صمت قرار گرفت، 
اين وب  با  ارتباط  مدتي، مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضائيه 
سرويس را قطع کرد که به تبع آن صدور و تمديد کارت بازرگاني 

نيز متوقف شد.
پس از اين اقدام مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضائيه، وزير 
صمت در نامه اي به رئيس دستگاه قضا اعلام کرد که به دليل اقدام 
تجارت خارجي  فرايند  در  قضائيه،  قوه  مديران  برخي  غيرمسئولانه 

کشور اختلال به وجود آمده است. )جزئيات بيشتر(
بلافاصله بعد از گلايه رسانه اي وزير صمت، مرکز آمار و فناوري 
به  اشاره  با  آن  قوه قضائيه جوابيه اي منتشر کرد که طي  اطلاعات 
برخي مواد قانوني، دلايلي جهت عدم همکاري با وزارت صمت مطرح 
هيچ  که  کرد  اعلام  قضائيه  قوه  اطلاعات  فناوري  و  آمار  مرکز  شد. 

نيازي به برقراري دسترسي مورد نياز وزارت صمت براي اعتبارسنجي 
کارت هاي بازرگاني وجود ندارد و در انتهاي نامه از رسانه اي کردن 
طريق  از  بايد  مسائل  اين  که  بود  کرده  گوشزد  و  گلايه  موضوع 

نامه نگاري اداري حل شود!
پس از وزير صمت، ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز راسا وارد 
ميدان شد و سعي کرد از طريق نماينده قوه قضائيه در ستاد، موضوع 

را حل و فصل کند اما ستاد نيز به در بسته خورد.
در ادامه نيز شافعي رئيس اتاق بازرگاني ايران در نامه اي به الفت 
معاون اجتماعي و پيشگيري از وقوع جرم قوه قضائيه خواستار رفع 
مشکل ارائه اطلاعات مورد نياز سامانه يکپارچه اعتبارسنجي و رتبه 

بندي اعتباري شده است. 
اما نامه نگاريهاي اتاق بازرگاني نيز به نتيجه نرسيد و اين بار 
محمدرضا پورابراهيمي، رئيس کميسيون اقتصادي مجلس در نامه 
خود به آيت الله رئيسي، از قطعي ايجاد شده در يکي از استعلام هاي 
سامانه يکپارچه اعتبارسنجي کارت هاي بازرگاني وزارت صمت توسط 
مرکز آمار و فناوري اطلاعات آن قوه که موجب ايجاد مشکل جدي 
در فرايند صدور و تمديد کارت بازرگاني و اختلال در فرايند تجارت 
خارجي کشور شده، انتقاد و اظهار کرده که اين وضعيت نارضايتي 

شديد تجار و فعالان اقتصادي را به دنبال داشته است. 

دارد  آن  از  حکايت  مهر  خبرنگار  پيگيري هاي  تازه ترين  حال 
ورشکستگي  عدم  احراز  استعلام  مشکل  رفع  عدم  به  توجه  با  که 
به تقصير يا تقلب و نداشتن محکوميت مؤثر کيفري، مرکز توسعه 
تجارت الکترونيک براي رفع مشکل مردم، سامانه را به حالت قديم 
برگردانده است؛ يعني دوباره براي صدور و تمديد کارت بازرگاني از 

گواهي سو پيشينه کار استفاده مي شود.
اين اقدام به منزله گام رو به عقب بوده و تمام مباحث مربوط 
به کاهش بروکراسي و … را به حاشيه مي راند و اين در حاليست 
به  نسبت  هشدار  با  گذشته  سال  ماه  آبان  قضا  دستگاه  رئيس  که 
بود:  گفته  بازرگاني،  کارت هاي  صدور  در  نظارت  عدم  و  نابساماني 
اين مسئله زمينه سوءاستفاده از ارزهاي تخصيصي براي واردات را 
ايجاد کرده است و گاهي مي بينيم يا مي شنويم که به نام يک پيرزن 
يا پيرمرد روستايي يا يک کودک، واردات انجام مي شود که اصلًا از 
اين مساله حتي مطلع نيستند؛ اين مساله هم عجيب است هم غير 

قابل تحمل.
علاوه بر آن، وي در اظهارات متعددي بر لزوم مبارزه با قاچاق 
کنترل  براي  اجرايي  در دستگاه هايي  عزم جدي  ايجاد يک  لزوم  و 
سيستمي قاچاق تأکيد داشته است اما به نظر مي رسد عملکرد مرکز 
فناوري اطلاعات قوه قضائيه تناسبي با منويات رئيس دستگاه قضا 
ندارد. بويژه آنکه اختلال ايجاد شده در دسترسي سامانه اعتبارسنجي 

موجب بروز اختلال در جريان تجارت خارجي کشور شده است.
بازرگاني  کارت هاي  موضوع  که  داشت  توجه  بايد  همچنين 
اجاره اي يا يک بارمصرف سبب تخلفات گسترده اي در حوزه تجارت 
بر  که  گونه اي  به  است،  بوده  گذشته  سال هاي  کشور طي  خارجي 
و  مالياتي  امور  سازمان  ايران،  گمرک  مسئولان  اظهارات  اساس 
ايجاد  اين مسئله عامل  ارز،  و  قاچاق کالا  با  مبارزه  همچنين ستاد 
ميليارد  ميزان 1200  به  گمرکي  بدهي  انباشت  معضلاتي همچون 
تومان، فرار مالياتي 28 هزار ميليارد توماني و قاچاق ميلياردها دلار 

کالا در طي چندسال اخير بوده است.

سازمان بنادر و دريانوردي آمادگي خود را براي اجراي مصوبه 
از  اساسي  کالاهاي  درصدي   90 ترخيص  جهت  بازار  تنظيم  ستاد 

انبارهاي بندري اعلام کرد.
با  بهزاديان  روانبخش  دريانوردي،  و  بنادر  سازمان  گزارش  به 
اشاره به مصوبه اخير ستاد تنظيم بازار در خصوص مجوز ترخيص 90 
درصدي کالاهاي اساسي با دريافت تعهد ارزي و بدون نياز به دريافت 
برگه تسويه ارزي در بنادر، اظهار داشت: سازمان بنادر و دريانوردي با 
حضور مستمر در جلسات ستاد تنظيم بازار و ارائه گزارش هاي لازم 
در جلسات به منظور تصويب موارد مورد نياز جهت ترخيص و خروج 
هرچه سريع تر کالاهاي اساسي از بنادر اقدام کرده است که در اين 

رابطه مي توان به مصوبه اخير ستاد تنظيم بازار اشاره کرد.
وي ادامه داد: با توجه به اينکه ترخيص کالاهايي همچون گندم، 
ذرت، جو، سويا و روغن به جز مشکلات ارزي، مشکلاتي در خصوص 
صدور مجوزها داشت که در مصوبه جديد حل شد، لذا مجوزهاي لازم از 

دستگاه هاي مربوطه بدون طي مراحل اداري دريافت خواهد شد.

هماهنگي با دستگاه ها براي خروج کالاهاي اساسي
مديرکل امور بندري سازمان بنادر و دريانوردي در مورد ديگر 
اقدامات اين سازمان به منظور ترخيص به موقع کالاهاي اساسي از 
اين  به مشکلات متعددي که در حوزه خروج  توجه  با  بنادر کشور 
کالاها از بنادر وجود دارد، بيان کرد: اعلام وضعيت موجودي کالاهاي 
مرتبط  سازمان هاي  و  ربط  مبادي ذي  به  روزانه  به صورت  اساسي 
نظير گمرک، وزارت صنعت، معدن و تجارت، بانک مرکزي و… يکي 

از مهم ترين اقداماتي بود که در دستور کار قرار گرفته است.
بهزاديان افزود: مکاتبه و هماهنگي با صاحبان کالاهاي اساسي 
برگزاري  و  هماهنگي  نيز  و  کالاها  خروج  در  تسريع  خصوص  در 
از  اساسي  کالاهاي  ترخيص  امر  در  مرتبط  سازمان هاي  با  جلسات 
و  نباتات  حفظ  سازمان  کشور،  دامپزشکي  سازمان  گمرک،  جمله 
رويه هاي  انجام  در  تسريع  منظور  به  ايران  استاندارد  ملي  سازمان 
کاري مرتبط با خروج اين کالاها از بنادر از ديگر اقدامات مهمي است 

که مي توان به آن اشاره کرد.

تأمين به موقع کاميون و واگن مورد نياز حمل کالاهاي اساسي
وي با اشاره هماهنگي با سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي 
و شرکت راه آهن جمهوري اسلامي ايران در خصوص تأمين به موقع 
کاميون و واگن مورد نياز حمل کالاهاي اساسي از بنادر، خاطرنشان 
کرد: افزايش ظرفيت نگهداري کالاهاي اساسي در بنادر با استفاده 
از منابع داخلي و سرمايه گذاري بخش خصوصي که در حال حاضر 
صورت  اقدامات  ديگر  از  يافته،  ارتقا  تن  ميليون   6 به  ظرفيت  اين 

گرفته است.
مديرکل امور بندري سازمان بنادر و دريانوردي افزود: استفاده 
از  کالا  مستقيم  منظور حمل  به  بنادر  در  يکسره  ظرفيت حمل  از 
نيز  و  بنادر  در  کالا  انبارش  به  نياز  بدون  و  داخل کشور  به  کشتي 
افزايش تعداد باسکول هاي متصل به شبکه رايانه اي گمرک در بنادر 
ديگر  اساسي  کالاهاي  حامل  کاميون هاي  توزين  در  تسريع  جهت 
اقدامات مهمي است که در راستاي ترخيص به موقع کالاهاي اساسي 

از بنادر کشور در دستور کار سازمان بنادر و دريانوردي قرار گرفت.

واحد ارتباطات و فناوري اطلاعات نقش موثري در روند توسعه 
مجموعه گهرزمين دارد.

مهندس جواد مهاجراني مدير واحد ارتباطات و فناوري اطلاعات 
گهرزمين با اشاره به فعاليت هاي اين واحد عنوان کرد: با تکيه بر 
نرم  بومي سازي  به  موفق  واحد،  اين  مهندسين  توانمندي  و  دانش 
افزارها و ارتقاي سطح کمي و کيفي زيرساخت هاي ارتباطي شديم.

در  را  موثري  نقش  واحد  اين  اقدامات  اينکه  به  اشاره  با  وي 
به  توان  مي  اقدامات  اين  اهم  از  کرد:  عنوان  دارد  مجموعه  توسعه 
برنامه نويسي و بومي سازي نرم افزار هاي مورد نياز سازمان توسعه 
در  تجهيزات  بروزرساني  و  تقويت  ارتباطي،  زير ساخت شبکه هاي 

جهت بالا بردن سطح کمي وکيفي سخت افزارها، امنيت ارتباطات، 
 ،ISO استانداردهاي  راستاي  در  اطلاعات  نگهداري  و  پشتيباني 
طراحي و برنامه نويسي وب سايت هاي شرکت )وب سايت رسمي 
سايت  وب  گهرزمين،  ورزشي  فرهنگي  باشگاه  سايت  وب  شرکت، 
آزمون و جذب نيرو وساير وب سايتهاي داخلي شرکت(، طراحي و 
برنامه نويسي سامانه جامع منابع انساني، حراست و HSE و تردد 
سامانه  مختلف،  هاي  ماژول  شامل  انساني  منابع  مديريت  و  نفرات 
ورود و خروج کالا به سايت، سامانه ورود و خروج خودرو و صدور 
کارت تردد و همچنين در حال راه اندازي نرم افزارهاي بخش توليد، 

آزمايشگاه، بازرگاني و کنترل کيفيت اشاره نمود.

وي انتقال تمامي زيرساخت هاي شبکه و مخابرات بر روي بستر 
فيبر نوري و همچنين راه اندازي شبکه ارتباطي در تمامي خطوط 
کارخانه هاي شرکت و ساختمان هاي سايت و افزايش تعداد دوربين 
هاي سايت را از ديگر اقدامات اين واحد اعلام کرد.مدير ارتباطات و 
فناوري اطلاعات )ICT ( با بيان اينکه تسهيل و پشتيباني در سامانه 
توزين در راستاي حمل و نقل و فروش محصول با بروزرساني نرم افزار 
و سخت افزارهاي موجود در دست اقدام است عنوان کرد: بروزرساني 
و ارتقاي سيستم ها و سخت افزارها مطابق نيازهاي پرسنل شرکت 
ديگر  از  مخابراتي  خطوط  افزايش  و  اينترنت  باند  پهناي  ارتقاي   و 

برنامه هاي در دست اقدام اين واحد مي باشد.

جهانگيری  آقای  گفت:  اقتصاد  استاد  اخبارصنعت-نوروزی: 
برای حل مشکلات مردم نيامده بود چرا که طبيعتاً آقای جهانگيری 
بود،  بيشترخود  شدن  مطرح  دنبال  به  که  است  طلبی  قدرت  هم 
همانگونه که بعد از مطرح شدن ارز 4200 تومانی، رسانه ها از وی 
به عنوان سوپرمن اقتصادی ياد کردند، آيا ارز 4200 تومانی که ابداع 

وی است توانست مشکل اقتصاد ايران را حل کند؟
نگهبان  شورای  نظر  اعلام  از  بعد  صنعت؛   اخبار  گزارش  به 
رد  که  نامزدهايی  آن  تبع  به  و  نامزدهای صلاحيت شده  معرفی  و 
صلاحيت شدند، شاهد هجمه های مختلفی به شورای نگهبان آن هم 
از سوی کسانی هستيم که خود عامل ويرانی اقتصاد ايران هستند 
واين موضوع از عملکرد و سوء تدبير مديريتی آنها ناشی شده است. 
به عبارت ديگراگر امروز مردم دل خوشی از مديريت دولت ندارند 
و برای حضور در انتخابات ترديدهايی وجود دارد، ناشی از عملکرد 
امروز  مردم،  مطالبات  به  توجهی  وبی  کاری  با کم  که  است  دولتی 
زمينه های نارضايتی مردم را فراهم کرده در حالی که رانت خواران 
و نجومی بگيران از اين دولت به شدت راضی هستند. اخبار صنعت 
درگفتگو با دکتر ابوالقاسم حکيمی پور استاد تمام اقتصاد به برخی 
مسائل مديريتی دولت از جمله ارز جهانگيری و نحوه اداره اقتصاد 

کشور در اين مصاحبه پرداخته که در ادامه می خوانيد.
طور  به  گذشته  سال  هشت  در  را  دولت  عملکرد  اگر 
اقتصادی  راهبردهای  از  شما  تحلیل  کنیم  ارزیابی  خلاصه 

دولت چیست؟
مسائل اقتصادی مختلفی در دولت وجود دارد که هر کدام را به 
تفکيک بايد مورد بررسی قرار داد تا درباره عملکرد اقتصادی دولت 
بتوان به درستی نظر داد. از جمله اين موارد که اتفاقا بحث بين آقای 
نوبخت و همتی رئيس سازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی بود 
موضوع بدهی دولت به بانک مرکزی بود که آقای نوبخت با رد اين 
بلکه  بانک مرکزی نيستيم،  تنها بدهکار  نه  بيان داشت، ما  موضوع 
طلبکار هم هستيم ، در حالی که آقای همتی با پوزخندی که تحويل 
آقای نوبخت داد از بدهی 185 هزار ميليارد تومانی دولت به بانک 
مرکزی به علت واردات کالا رو نمايی کرد، اين مورد و مواردی شبيه 

به آن که در بورس و در ساير سياست گذاری های اقتصادی ديديم 
مشخص می کند، خط و مشی گذاران اقتصادی دولت از بافت يک 

جور متجانس برخوردار نيستند. 
کنید؟  می  ارزیابی  موضوعی  چه  در  را  اساسی  مشکل 
به هر حال دولتی ها سال های زیادی درراس امور و مناصب 
های  سیاست  و  راهبردها  چرا  اند،  بوده  دولتی  مختلف 

اقتصادی آنها غیر کارآمد است؟
اشاره  باره بودجه کشور  به نکته ای در  بايد  اين موضوع  برای 
کنم. دو، سه نفر از نمايندگان فعلی مجلس که دانشجوی بنده بودند 
به بنده گفتند، استاد، بودجه سال 1400 فاجعه بود، به قدری که 
نمی دانستيم با اين فاجعه چه بايد کرد؟! بودجه ای که با تغييرات 
انجام شده همچنان هم مورد نظر نمايندگان نيست.  ببينيد وقتی 
آقای نوبخت در طول هشت سال کاری هنوز الفبای بودجه نويسی 
به  اعتقادی  مسوولين  وقتی  داری؟  توقعی  چه  نگرفته،  ياد  هم  را 
شايسته سالاری در سطوح بالای مديريتی ندارند و سمت بالاتر از 
مدير کل اقتصادی را پست سياسی می دانند چگونه می توان انتظار 
شود.وقتی  اتخاذ  اقتصادی  درست  تصميمات  و  ها  سياست  داشت 
آقای روحانی  برای اينکه وزير آموزش و پرورش سابق با وی درباره 
رئيس  با  شدن  رو  در  رو  دقيقه  برای5  کند  مسائل صحبت  برخی 
جمهور هفت ماه بايد وقت بگذارد! وقتی وزير صمت به دليل اينکه 
نتوانسته نظر نمايندگان آذری زبان را برای تفکيک وزارت بازرگانی از 
صمت جلب کند،برکنار می شود آيا می توان اميدی به حل مشکلات 
اقتصادی کشور داشت؟ به نظر می رسد عده ای بچه در هيات دولت 
کنار هم نشسته اند و برای امور مهم کشور با مغزهای کوچک تصميم 

می گيرند.
رئیس  اول  معاول  عنوان  به  جهانگیری  آقای  چند  هر 
جمهور توسط شورای نگهبان رد صلاحیت شد، فارغ از بحث 
های سیاسی آیا صلاحیت آقای جهانگیری تایید می شد می 
اقتصادی  های  چالش  برای حل  مدبر خوبی  و  مدیر  توانست 

کشور باشد؟
 آقای جهانگيری اگر پنجاه سال هم رئيس جمهور شوند باز هم 

نمی توانند گرهی از گره های اقتصادی کشور را باز کنند، چه برسد 
در  ها  سال  جهانگيری  آقای  کشور.  دراقتصاد  تدبير  و  مديريت  به 
پست های بالا بوده است، از استانداری تا و وزير صنعت، معاون اول 
رئيس جمهور، چون ژن مديريت ندارد و نسبت به مسائل مردم بسيار 
ناآگاه است نمی تواند برای مردم کاری صورت بدهد بنابراين تمامی 
مردم  برای  شدن  جمهوری  رياست  نامزد  و  ها  رفتن  و  آمدن  اين 
نيست. ببينيد بعد از گذشت اين همه وقت ما هنوز نفهميديم دلار 
جهانگيری را چه کسی پيشنهاد کرد، هر چند که آقای جهانگيری 
به دروغ گفت اين مسئله در قوای سه گانه مطرح شده و بيان آن 
به بنده واگذار شده ، اما آقا رئيسی اين موضوع را از سوی سران قوا 
تومانی مصوبه  ارز 4200  بعدا گفتند که  آقای جهانگيری  رد کرد. 
هيئت دولت با حضور اقتصاددانان بوده که آقای دکتر نيلی از وی 
خواستتند و گفتند چرا صحبت های جلسه را پخش نمی کنيد که 
اين رو می گويم آقای  از  معلوم شود اصرار چه کسانی بوده است، 
جهانگيری برای حل مشکلات مردم نيامده بود چرا که طبيعتاً آقای 
به دنبال مطرح شدن بيشتر  جهانگيری هم قدرت طلبی است که 
بود، همانگونه که بعد از مطرح شدن ارز 4200 تومانی، رسانه ها از 
وی به عنوان سوپرمن اقتصادی ياد کردند، آيا ارز 4200 تومانی که 
ابداع وی است توانست مشکل اقتصاد ايران را حل کند؟ در حالی که  
آمارهای جسته گريخته و بنابر صحبت های گزارش موسسه پژوهش 
است، حدود 14  نشده  وارد کشور  ميليارد دلار جنس  مجلس 18 
ميليارد دلار جنس غير ضروری وارد شد که نصفش در بازار فروخته 
شد که هنوز چ از نظر اقتصادی ابعاد اين قضيه بازنگری نشده است 
که رسانه ها به طور وسيعی درباره پيامدهای اين تصميم اقتصادی 
بزرگترين  از  يکی  يقينا  اما  کنند،  اعلام  را  خود  کارشناسی  نظرات 
خيانت های بزرگ آقای جهانگيری به ملت ايران همين ارز 4200 
تومانی بود، ضمن اينکه بنده شک دارم که اصلًا پيشنهاد دهنده اين 
اين  در  مافوق  مقام  هستم  مطمئن  و  باشد  جهانگيری  آقای  قضيه 
اين  تا  تيغ گذاشته  را دم  آقای جهانگيری  لذا  اصرار داشته،  زمينه 
اقتصادی  های  زيان  که  موضوعی  شود،  بيان  وی  سوی  از  موضوع 

بيشماری به ما وارد کرد. 

مکاتبات روي زمين ماند!

گره صدور کارت بازرگاني باز نشد

اعلام آمادگي سازمان بنادر براي ترخيص 90 درصدي کالاهاي اساسي

مدير واحد ارتباطات و فناوري اطلاعات گهرزمين:

بومي سازي نرم افزارها و ارتقاي سطح کمي و کيفي زيرساخت هاي ارتباطي با تکيه بر دانش و توانمندي مهندسين

استاد تمام اقتصاد در گفتگو با »اخبار صنعت«؛

دولتی ها اعتقادی به شایسته سالاری ندارند

واردات 
واکسن 
توسط 
بخش 
خصوصي 
نهايي شد 

رييس اتحاديه واردکنندگان دارو از نهايي شدن خريد 
و واردات واکسن کرونا از سوي بخش خصوصي خبر داد.

پيگيري هاي  با  خوشبختانه  کرد:  اظهار  رياحي،  ناصر 
انجام شده، سرانجام سازمان غذا و دارو، نامه مجوز لازم براي 
واردات واکسن کرونا از سوي بخش خصوصي را صادر کرد 
و به اين ترتيب شرکت دريافت کننده مجوز از روز دوشنبه 
نسبت به گشايش ال سي و انتقال منابع مالي براي واردات 
اين واکسن اقدام خواهد کرد تا در کوتاه ترين زمان ممکن 

به کشور برسد.
از سوي بخش  نوع واکسن خريداري شده  وي درباره 
خصوصي نيز گفت: در گام نخست يک ميليون دوز واکسن 
آسترانزکا خريداري شده که به کشور وارد خواهد شد. در 

گام بعدي که بلافاصله پس از اين قرارداد پيگيري مي شود، 
واکسن سينوفارم چين خريداري مي شود  ميليون دوز  سه 
که البته به شرط حمل مقطعي، مذاکرات بر سر آن ادامه 

دارد.
با  داد:  ادامه  تهران  بازرگاني  اتاق  رييسه  هيئت  عضو 
توجه به اينکه احتمالا در آينده نزديک واکسن ايراني کرونا 
نيز عرضه خواهد شد، ما اين شرط را براي واکسن چيني 
گذاشتيم تا در صورتي که دولت تغيير نظر داد يا سياست 
ديگري اجرايي شد، تمام اين واکسن بالاجبار به کشور وارد 

نشود و فقط بخشي از آن را وارد کنيم.
رياحي درباره زمان بندي واردات اين واکسن به کشور 
نيز بيان کرد: آمادگي داريم که تمام يک ميليون دوز واکسن 

اين  اما  آسترازنکا را به شکل يک جا به کشور وارد کنيم، 
در  بود.  بهداشت خواهد  وزارت  و شرايط  به ظرفيت  بسته 
صورتي که شرايط براي دريافت چند مرحله اي فراهم باشد 
نيز ما در ابتدا 100 هزار دوز و سپس در قالب محموله هاي 
200 تا 250 هزار دوزي اين واکسن ها را وارد خواهيم کرد.

شدن  نهايي  از  خبر  قبل  هفته  چند  خصوصي  بخش 
خريد شش ميليون دوز واکسن کرونا و واردات آن به کشور 
صادر  دليل  به  فراوان  زني هاي  گمانه  از  پس  که  بود  داده 
رسما  آن  واردات  فرايند،  نشدن  عملياتي  و  نشدن مجوزها 
پيشنهاد  بازرگاني  اتاق  مسئولان  اين  از  شد.پيش  متوقف 
اين واکسن ها در اختيار کارگران و فعالان  بودند که  کرده 

خط توليد کشور قرار گيرد.


